
Zápis č. 2 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů králíků ze 

dne 10. 6. 2023 konané v Ivančicích 
 

 

Za ÚOK chovatelů králíků přítomni: Petr Sirotek, Tomáš Červinka, MVDr. Vlastimil 

Šimek, Ph.D., Stanislav Kulanda, Dana Caithamlová, Mgr. Lukáš Vacík  

(- jednání bylo usnášení schopné)  

 

Za kontrolní komisi sekce: Tomáš Andrle, Jiří Andrš, Ing. Jiří Nocar 

 

Za Předsednictvo Sboru posuzovatelů králíků: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Jindřich 

Šíp, Jiří Jahoda, Ing. Aleš Studničný, Petr Sirotek 

 

Tajemník ÚOK chovatelů králíků přítomen: Josef Vilhelm  

 

Omluveni: Radim Boháč – místopředseda ÚOK  

 

Program jednání:  

 

1) Zahájení + jmenování zapisovatele schůze 

2) Kontrola usnesení ze schůze ÚOK v roce 2023 

3) Zhodnocení Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků 

4) Informace KK sekce k výroční zprávě a kontrole r. 2022 

5) Plán činnosti ÚOK 2023 + rozdělení agendy a spolupráce v sekci králíci 

6) Informace ze zasedání EE v Sofii + příprava mezinárodního školení 2023 v ČR 

7) Zhodnocení školení a závěrečných zkoušek adeptů 2023  

8) Standardová komise – jmenování členů 

9) Příprava CVMK v Přerově 2023  

10) Činnost Kontrolní komise sekce chovatelů králíků 

11) Centrální plemenná kniha králíků 

12) Různé a diskuse 

13) Závěr 

 

 

 

1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů  

 

Schůzi svolal předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek cestou tajemníka Josefa Vilhelma 

e-mailovou pozvánkou s návrhem programu, která byla později rozšířena o další body.  

Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek v 15,10 hod.  

 

USNESENÍ č. 1: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

Jako zapisovatel jednání byl navržen Mgr. Lukáš Vacík, člen ÚOK chovatelů králíků.  

USNESENÍ č. 2: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání člena ÚOK Mgr. Lukáše Vacíka 



 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Stanislav Kulanda, dr. Vlastimil Šimek.  

 

USNESENÍ č. 3: ÚOK CHK schvaluje jako ověřovatele zápisu Stanislava Kulandu a dr. 

Vlastimila Šimka.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

2. Kontrola plnění usnesení 

 

Tajemník komise provedl kontrolu plnění usnesení z posledních zasedání ÚOK, zejména 

ukládacích bodů. 

 

USNESENÍ 5/ÚOK CHK 27/5/3/2: Tajemník zajistí podání podnětu ÚVV ČSCH na zahájení 

kárného řízení ve věci zcizení králíků na CV Chovatel 2021 a 2022. Termín plnění: Do 

příštího zasedání ÚOK. 

Podnět na ÚVV byl podán a ÚVV jmenovala komisi k řešení situace. Členové komise složena 

následovně: Ing. Kroft, Ing. Rameš a pí. Kosáková. 

 

USNESENÍ 1/ÚOK CHK 5/3/4/1: Přítomní souhlasí s navrženým termínem pro konání 

závěrečných, přijímacích zkoušek a školení adeptů dne 10. června 2023 v Ivančicích. Po 

potvrzení termínu a místa konání, tajemník zveřejní tuto informaci na webu ČSCH a v 

časopisu Chovatel. Termín neprodleně.  

Splněno. Nicméně tajemník sekce uvedl, že i přes veškeré úsilí spojené s propagací se 

přihlásil pouze jeden adept na posuzovatele králíků – p. René Prokop. 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 5/3/6/1: Účastníci jednání schvalují přípravu Ústřední konference 

delegátů sekce chovatelů králíků, tak jak byla projednána. Tajemník rozešle na kontaktní 

adresy OO ČSCH a chovatelských klubů pozvánku s programem do 20. 4. 2023 s termínem 

návratky do 13. 5. 2023. Tajemník pozve hosty Ústřední konference delegátů chovatelů 

králíků. Termín plnění do 20. 4. 2023. 

Splněno. 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 5/3/7/1: Tajemník zabezpečí zaplacení účastnického poplatku na 

mezinárodní školení posuzovatelů králíků v Pezinoku, a vystavení faktur k úhradě jednotlivým 

přihlášeným posuzovatelům králíků, dle dodaného seznamu. Celkové náklady na účast na 

mezinárodní školení v Pezinoku nepřesáhnou 18 tisíc korun. Termín: Neprodleně. 

Tajemník ve spolupráci s dr. Šimkem provedl. Mezinárodního školení posuzovatelů na 

Slovensku se nakonec účastnilo 18 posuzovatelů za ČSCH. Celkem bylo zaplaceno 17 faktur 

(bez faktury za D. Caithamlovou). Seznam a čísla faktur jsou k dispozici u tajemníka.  

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 5/3/9/5: Předseda volební komise oznámí před samotnou volbou, že 

z důvodu nedodržení 5 let od úspěšného složení závěrečné zkoušky adepta na posuzovatele 

králíků, bude př. Bc. Adam Hellinger vyřazen z kandidátní listiny. Termín: Neprodleně 

Tajemník sekce uvedl, že Bc. Hellinger se nakonec vzdal kandidatury do Předsednictva Sboru 

posuzovatelů.  

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 5/3/9/5: Předseda KK př. Radim Boháč připraví návrh pro 

Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů králíků na úpravu směrnice pro možnou 

kandidaturu. Termín: do konání Ústřední konference delegátů králíkářské sekce 

Radim Boháč průběžně pracuje na tomto úkolu.  

 



3) Zhodnocení Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků 

 

Předseda ÚOK P. Sirotek krátce zhodnotil průběh a konání Ústřední konference delegátů 

sekce chovatelů králíků a vyzval všechny přítomné, zdali chtějí k tomuto bodu vystoupit. Člen 

KK J. Andrš konstatoval, že řídící schůze Petr Fasora bez jakékoliv omluvy opustil jednání 

Ústřední konference a nedokončil řízení schůze, případně nepředal řízení schůze někomu 

jinému. P. Sirotek uvedl, že konec schůze Ústřední konference byl chaotický a nezvládnutý. J. 

Jahoda podotknul, že řídící schůze P. Fasora se omluvil expředsedovi ÚOK dr. Martincovi. P. 

Sirotek k tomuto bodu dále uvedl, že mezi chovatelskou veřejností kolují různé „zvěsti“ 

ohledně výsledků voleb, které jsou zcela smyšlené. Sám se rozhodl kandidovat do funkce 

proto, že zásadně nesouhlasil s děním v ÚOK za dobu několika posledních let. Jednání tohoto 

bodu předseda ÚOK uzavřel s tím, že za sedmého člena ÚOK kooptoval Mgr. L. Vacíka, 

jelikož chce být nestranný a nechtěl do ÚOK kooptovat nikoho z původních kandidátů, jenž 

nebyli delegáty konference opakovaně zvoleni.       

 

4) Informace KK sekce k výroční zprávě a kontrole r. 2022 

 

Předseda ÚOK zahájil jednání tohoto bodu konstatováním, že na Ústřední konferenci delegátů 

sekce chovatelů králíků zazněly konkrétní nesrovnalosti, a proto byla původní i nově zvolená 

kontrolní komise sekce pověřena, aby na jednání ÚOK dne 10/6 předložila kontrolní zprávu 

za rok 2022. Poté člen Kontrolní komise J. Andrš seznámil všechny přítomné se zněním 

zprávy KK za rok 2022, která byla provedena 3. června t.r. (viz příloha) za sekci ÚOK – 

středisko 320. J. Andrš konstatoval, že po předání všech dokladů ze strany sekretariátu Svazu 

KK provedla kontrolu za období 1.1.-31.12.2022. Dále J. Andrš zdůraznil konkrétní 

nedostatky, které byly kontrolou identifikovány (viz příloha). Stejně tak proběhla kontrola 

sekce 321 - genové zdroje (viz příloha). I zde byly identifikovány konkrétní nedostatky (viz 

příloha). Následně se tajemník sekce vyjádřil ke konkrétním zjištěním Kontrolní komise 

týkajících se rozpočtu sekce. Dále T. Červinka i dr. V. Šimek upozornili na skutečnost, že 

účetní (sekce) neuvádí při zasílání plateb kolonku „předmět“, a tak se konkrétní platby 

příjemcům špatně identifikují. Poté proběhla názorově velmi pestrá diskuze, do které se 

zapojili všichni přítomní a vyjádřili se k jednotlivým zjištěním kontrolní komise, zejména co 

se týče problematiky genetických zdrojů. Dle doporučení člena KK J. Andrše bude na další 

zasedání ÚOK přizván Bc. Herynek. Člen Předsednictva Sboru posuzovatelů králíků Jiří 

Jahoda doporučil pozvání také dr. Martince vzhledem k jeho dlouhodobému působení 

v oblasti genetických zdrojů. Tito ÚOK detailně přiblíží fungování problematiky genetických 

zdrojů v rámci ÚOK a zodpoví dotazy týkající se především doporučení i závěrů, které ve 

svých zprávách uvedla KK.  

USNESENÍ č. 4: Na základě usnesení Ústřední konference delegátů sekce byla ÚOK CHK 

předložena Kontrolní komisí finální zpráva za rok 2022 i finální zpráva hospodaření 

s genovými zdroji. ÚOK CHK si na další zasedání pozve Bc. Herynka, předsedu Komise pro 

genetické zdroje k diskuzi ohledně problematiky genetických zdrojů, a to včetně personálního 

obsazení za sekci králíci v Komisi pro genetické zdroje ČSCH.  

Hlasování: Pro – 4, Proti – 0, Zdržel se – 2 

 

USNESENÍ č. 4-1: ÚOK CHK si na další zasedání pozve dr. Martince, expředsedu ÚOK 

k diskuzi ohledně problematiky genetických zdrojů a závěrů zprávy Kontrolní komise za rok 

2022.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

  

 

5) Plán činnosti ÚOK 2023 + Rozdělení agendy a spolupráce v sekci králíci 

 



Předseda ÚOK hodlá při další činnosti ÚOK realizovat některé změny, především by rád 

realizoval zasedání ÚOK vždy den (resp. večer) před konáním konkrétních akcí ÚOK, např. 

celostátních výstav či školení. Z časových důvodů není žádoucí svolávat zasedání ÚOK po 

posuzování apod.  

 

Plán zasedání na letošní rok: 

 

▪ CVMK Přerov (středa 13/9) 

▪ CV Lysá nad Labem (středa 15/11) 

▪ přelom roku 2023/24 (předpoklad sekretariát ČSCH Praha/Lysá nad Labem při 

středočeské krajské výstavě) 

 

 

6) Informace ze zasedání EE v Sofii  

 

Dana Caithamlová pověřená zastupováním ÚOK v Evropském svazu (EE) a v zahraničí 

přednesla zprávu ze zasedání EE v Sofii (17.–21. května), kterého se zúčastnila.  

Zasedání výboru králíkářské sekce EE začalo ve čtvrtek 18/5. Na programu bylo krátké 

zhodnocení předchozího jednání v Bosně v Konjicu. Delegáti mimo jiné jednali o evropské 

výstavě v ČR v roce 2024 – shodli se na výstavě odborností pouze králíků a morčata (bez 

odbornosti holubů a drůbeže). Poté se pracovalo na novém EE standardu. Upravilo se několik 

plemen, včetně Mbh, u kterého se vyškrtla mezibarva, přidaly se bílé drápy jako výluková 

vada. V pátek pak začalo jednání králíkářské sekce, kde W.Vogt zhodnotil zasedání v Bosně, 

R. Olinger přednesl zprávu z mezinárodního školení v Pezinoku, dále byla přednesena zpráva 

o novém Standardu EE-ten by měl být k dispozici již na mezinárodním školení v roce 2024. 

Dále se opět jednalo o Evropské výstavě v Lysé nad Labem. D. Caithamlová předala k této 

výstavě plakáty. Poté byly přečteny termíny speciálních evropských výstav v letošním roce a 

jednotliví zástupci zemí představili termíny svých národních výstav. Zástupce veterinární 

sekce přednesl zprávu o zdraví zvířat, následně se projednala zpráva o králičím hopu. V 

různém se zástupce Rakouska omluvil, že jejich svaz je ve finančních problémech. V soboru 

začalo generální zasedání EE. Opět byla projednávaná zpráva o loňském zasedání v Bosně, 

následovala zpráva prezidenta, poté generální sekretářky EE a zprávy jednotlivých sekcí, 

zpráva pokladníka i revizní komise. Poté následovaly volby. Na místo pokladníka byl zvolen 

pan Opala z Německa, do funkce prezidenta EE byl opětovně zvolen Gion Gross. Mimo jiné 

bylo přijato Kosovo jako další člen EE. Nakonec Peter Žuffa informoval o generálním 

zasedání, které bude v ČR ve dnech 8.-12.5. 2024. Předpoklad pro rok 2025 - Rumunsko.   

Po přednesení informace ze zasedání EE v Sofii proběhla diskuze všech přítomných nad tím, 

kolik má být za ČR objednáno výtisků nového evropského vzorníku. Následně předseda ÚOK 

uložil tajemníkovi úkol zveřejnit na webových stránkách sekce výzvu k závaznému objednání 

nového evropského vzorníku, ačkoliv není doposud známa jeho cena (předpoklad cca 60 Eur). 

 

7) Zhodnocení školení a závěrečných zkoušek adeptů 2023  

 

Dr. Šimek poděkoval všem přítomným, kteří se podíleli na realizaci školení i závěrečných 

zkoušek adeptů-zejména ocenil množství králíků, kteří byli přivezeni k závěrečné zkoušce. 

Dále konstatoval, že závěrečné zkoušky složili tři ze sedmi adeptů, přičemž někteří neúspěšní 

adepti mohou zkoušku zopakovat v příštím roce. Jindřich Šíp, koordinátor vzdělávání adeptů 

Předsednictva sboru posuzovatelů, ocenil regulérní průběh zkoušek, stejně tak i výběr zvířat 

k praktické části zkoušky. Na dotaz D. Caithamlové, zda může neúspěšný adept, který 

vyčerpal všechny pokusy ke složení praktické závěrečné zkoušky, požádat ÚOK ještě o 

mimořádný pokus zkoušky, odpověděl dr. Šimek, že tato záležitost je ošetřena ve Statutu 

Sboru posuzovatelů králíků-a to tak, že adept musí znovu absolvovat přijímací řízení a poté 

může požádat ÚOK o možnost zkrácení doby znovu-adeptování (standardně tři roky). Jiří 



Jahoda zhodnotil letošní přijímací řízení, do kterého se přihlásil pouze jeden uchazeč, p. René 

Prokop, který splnil podmínky a byl přijat do adeptského kurzu. T. Červinka poděkoval dr. V. 

Šimkovi za vynikající prostory pro školení a zkoušky. Upozornil také na skutečnost, že se 

v posledních letech hlásí minimum uchazečů (loni dva, letos jeden), a že je na zvážení, zda 

má smysl při takto malém zájmu otevírat adeptský kurz každý rok. P. Sirotek reagoval, že 

ještě v příštím roce bychom nechali doběhnout kurz za stávajících podmínek a poté je možné 

hledat alternativy-je možné se třeba inspirovat v zahraničí, kde se adeptské kurzy otevírají 

každý druhý či třetí rok. Dále předseda ÚOK uvedl, že by byl rád, aby se v budoucnu střídala 

místa, kde se budou zkoušky/školení adeptů konat. Na příští rok počítá s možností, že se tato 

akce uskuteční jinde než v Ivančicích. Dr. Šimek uvedl, že se tomu nebrání, nicméně za 

Předsednictvo Sboru posuzovatelů králíků bude vyžadovat úroveň jako v Ivančicích, za 

náklady do 3 000,- Kč. Reagoval předseda ÚOK, že si dovede představit uskutečnění zkoušek 

příští rok na jiném místě s tím, že to bude zadarmo. Poté reagoval Stanislav Kulanda, který 

konstatoval, že dříve probíhaly zkoušky převážně v Čáslavi za podmínek, které byly 

s dnešními minimálně srovnatelné, nebo spíše lepší. Nicméně S. Kulanda poukázal na 

skutečnost, že při současném školení adeptů postrádá odbornost přednášek, praktickou ukázku 

plemen atd. Reagoval dr. Šimek, který uvedl, že má se zkouškami v Čáslavi odlišné 

zkušenosti, kdy poslední školení a zkoušky na posuzovatele králíků se odbývaly ve zcela 

nedůstojných podmínkách na venkovní verandě u vstupních dveří školy, kde pršelo, králíci 

neměli podestýlku apod. Dále uvedl, že Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků bude 

připravovat dlouhodobý koncept vzdělávání adeptů. Nejprve proběhne debata mezi 

Předsednictvem sboru a na dalším jednání ÚOK v září 2023 bude tato koncepce předložena. 

Dále reagoval Lukáš Vacík, který uvedl, že si dovolí přinést pohled jak adepta, tak člena 

ÚOK v jedné osobě a konstatoval, že mu během adeptského kurzu chyběla především 

odbornost přednášek, zejména se zaměřením na „problematické“ záležitosti posuzování 

(konkrétní kresby, plemena či barevné rázy, deformace, výlukové vady). Nakonec reagoval 

předseda ÚOK, že je třeba koncept vzdělání adeptů/posuzovatelů vytvořit co nejdříve.     

Dále tajemník sekce konstatoval, že jsou mezi adepty jedinci, kteří se několik let vůbec 

nezúčastnili školení adeptů. Nesplnili tak základní podmínky kurzu – tj. účast na školení 

adeptů (případná omluva neúčasti), proto budou ze seznamu adeptů vyškrtnuti.       

USNESENÍ č. 5: ÚOK CHK vyřazuje ze seznamu adeptů Staňkovou Nikol, Bílku Zbyňka a 

Kmentu Patrika za jejich víceletou neúčast (bez omluvy) na školení adeptů.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

8) Standardová komise – jmenování členů 

 

Předseda ÚOK konstatoval, že dle Statutu Standardové komise ÚOK jmenuje za členy této 

komise: Petra Sirotka, dr. Vlastimila Šimka, Stanislava Kulandu, Dana Caithamlovou. Na 

post pátého člena Standardové komise předseda ÚOK navrhl jmenovat Ing. Aleše 

Studničného. Tento návrh nikdo nerozporoval.  

USNESENÍ č. 6: ÚOK CHK jmenuje v souladu se Statutem standartové komise 

Standardovou komisi v následujícím personálním složení: Sirotek Petr, dr. Šimek Vlastimil, 

Kulanda Stanislav, Caithamlová Dana, Ing. Studničný Aleš.   

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

V závěru schůze si členové za předsedu Standardové komise zvolili Stanislava Kulandu. 

 

9) Příprava CVMK v Přerově 2023  

 

Dr. Šimek uvedl, že zatím nejsou dostupné žádné propozice od organizátorů, tak se ÚOK 

tomuto tématu nebude prozatím věnovat. Dále očekává, že propozice k výstavě by měly být 

do konce června a poté by se k CVMK sešlo Předsednictvo Sboru posuzovatelů králíků a 

nastaví si podmínky práce na výstavě.  



 

10) Činnost Kontrolní komise sekce chovatelů králíků 

Předseda ÚOK konstatoval, že Kontrolní komise provedla kontrolu hospodaření předchozí 

ÚOK, kterou na dnešním zasedání předložila, a vzhledem k bohaté diskuzi v bodě 4 není třeba 

nic více dodávat.      

 

11) Centrální plemenná kniha králíků 

Tento bod bude projednán na příštím zasedání ÚOK za přítomnosti pozvaných hostů dr. 

Martince a Bc. Herynka. 

 

12) Různé a diskuse 

 

Tajemník sekce informoval, že Česká zemědělská univerzita v Praze bude pořádat 29/11 

odborný celostátní seminář „Nové směry v intenzivních a zájmových chovech králíků“, kde byl 

ČSCH v minulosti zastoupen, resp. se podílel na jeho organizaci. Předseda ÚOK pověřil dr. 

Šimka, aby se ujal realizace příprav účasti na tomto semináři za ÚOK, resp. ČSCH. Tajemník 

sekce uvedl, že ÚOK pravidelně přispívá částkou 10 000,- Kč z rozpočtu ze střediska 321 

(spolu-pořadatelský příspěvek semináře). Předseda ÚOK konstatoval, že navrhuje zachovat 

stejný rozsah podpory jako v předešlých letech, a to včetně příspěvku 10 000,- Kč.     

 

Klub chovatelů vídeňských plemen oznamuje ÚOK, že po dohodě s pořadatelem CVMK 

v Přerově provede při této výstavě ukázkovou expozici králíků tohoto plemene. Tato expozice 

bude začleněna do CVMK tak, že králíci budou zařazení do celkové expozice králíků výstavy 

a bude označena bannery. Klub si navíc vyhodnotí nejlepší zvíře daného plemene a věnuje na 

něj pohár. Součástí expozice bude i informační stánek klubu na výstavišti.  

Všichni přítomní vyjádřili souhlas s tímto záměrem a ocenili obdobnou iniciativu Klubu 

chovatelů králíků vídeňských plemen z loňské celostátní výstavy v Lysé nad Labem.   

 

Tajemníkovi sekce zaslal Pavel Žák, člen Ústřední komise pro práci s mladými chovateli, 

požadavek na obsazení zkušební komise za odbornost králíci do celostátního kola Soutěže 

mladých chovatelů v Olomouci (2.-6.8.). Se stejným požadavkem se obrátil Pavel Žák i na 

předsedu ÚOK, avšak podal mu doplňující informaci k dopisu zaslaného tajemníkovi sekce. 

V něm uvádí, že z důvodu vysokého zájmu o odbornost králíci bude potřeba zřídit dvě 

zkušební komise, proto žádá ÚOK o jmenování dvou zástupců.     

Předseda ÚOK uvedl, že je pro jmenování zástupců, konkrétně dr. Vlastimila Šimka a Jiřího 

Jahodu (starší věková kategorie), a dále Danu Caithamlovou a Petra Sirotka (mladší věková 

kategorie). Testy pro obě kategorie již připravil a do Olomouce doveze dr. Šimek. 

USNESENÍ č. 7: ÚOK CHK jmenuje dr. Vlastimila Šimka, Jiřího Jahodu, Danu 

Caithamlovou a Petra Sirotka na posty zkušebních komisařů celostátního kola Soutěže 

mladých chovatelů v Olomouci v odbornosti králíků.   

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Tajemník sekce obdržel dvě žádosti o novošlechtění. Jedná se plemeno malý vídeňský 

železitý od chovatele Josefa Zusky a malý vídeňský černý od chovatelky Gabriely 

Svobodové. Na obou formulářích chybí razítka okresní organizace a tyto formuláře byly již 

jednou vráceny kvůli stejnému nedostatku J. Šípem, bývalým členem ÚOK pro novošlechtění.  

Po diskuzi člen ÚOK pověřen problematikou novošlechtění Stanislav Kulanda konstatoval, že 

stejně jako německý ZDRK je i česká ÚOK toho názoru, že nepodporuje novošlechtění 

malého vídeňského králíka černého, jelikož již existuje uznané plemeno aljaška a mohlo by 

docházet k prolínání a záměně plemen. Proto ÚOK doporučuje, aby byl doplněn formulář 

žádosti o novošlechtění vídeňského malého železitého o potřebná razítka a ten byl následně 

podán tajemníkovi sekce k projednání ÚOK.  

 



Tajemník sekce připomněl, že na základě usnesení Ústřední konference delegátů sekce 

chovatelů králíků ze dne 20/5/2023 je ÚOK uloženo „zpracovat řešení sjednocené 

elektronické registrace králíků, které bude předloženo následující ústřední konferenci v roce 

2024“. Předseda ÚOK konstatoval, že hodlá zařadit toto téma na příští jednání ÚOK před 

CVMK v Přerově a bude se jím zabývat místopředseda ÚOK Radim Boháč. Dále P. Sirotek 

uvedl, že projekt elektronické registrace vnímá jako jednu z priorit této ÚOK. Během příštího 

roku by chtěl předložit první návrh a podobu elektronické registrace k diskuzi.  

 

Tajemník sekce konstatoval, že na základě usnesení Ústřední konference delegátů sekce 

chovatelů králíků ze dne 20/5/2023 zveřejní výslednou zprávu kontrolní komise na webových 

stránkách ČSCH v sekci chovatelů králíků.   

 

Předseda ÚOK byl osloven šéfredaktorkou časopisu Chovatel k tomu, aby nově zvolená ÚOK 

obsadila místo člena Redakční rady časopisu Chovatel. Petr Sirotek navrhl, aby byl členem 

redakční rady za sekci králíci jmenován dr. Jan Jirků, který zaslal i svoji představu působení 

v redakční radě. Po širší debatě týkající se představy dr. Jirků o jeho působení v redakční radě 

a zejména po poněkud odlišné debatě týkající se (ne)zasahování do článků otištěných v 

časopise se všichni přítomní shodli na tom, že dr. Jirků bude pozván na příští zasedání ÚOK 

v Přerově ke konzultaci, kde bude rozhodnuto i o jeho konečném jmenování. 

 

Předseda ÚOK otevřel téma „Králíkářské akademie“, které bylo projednáváno již na Ústřední 

konferenci sekce. Všichni přítomní se shodli na tom, že i v letošním roce bude tento projekt 

pokračovat, ÚOK mu udělí záštitu, ale ÚOK se na jeho realizaci nebude nikterak finančně 

podílet. Poté tajemník sekce detailně přiblížil finanční rozpočet akce za loňský rok a také 

počty zúčastněných.    

USNESENÍ č. 7: ÚOK CHK souhlasí, že poskytne záštitu projektu „Králíkářské akademii“ 

na rok 2023, která je pořádaná ZO ČSCH Ivančice, která ponese veškeré finanční zatížení 

této akce. Zároveň ÚOK povede jednání s garantem projektu dr. Šimkem ohledně realizace 

projektu v roce 2024 a dalších letech. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Člen KK J. Andrš upozornil na potřebu revize webových stránek sekce, zejména je potřeba 

aktualizovat značnou část webu. Tajemník sekce k tomu dodal, že se snaží webové stránky 

pravidelně aktualizovat. Dále reagoval předseda ÚOK, který poukázal na konkrétní 

nedostatky webu, a to včetně např. absence průběžného zveřejňování registrace králíků. Po 

širší diskuzi, do které se zapojili všichni přítomní, bylo konstatováno, že je třeba aktualizovat 

veškerý obsah webových stránek sekce, a to včetně kontaktních údajů na okresní i klubové 

registrátory, případně předsedy okresních odborných komisí králíků.      

 

Předseda ÚOK otevřel téma pořádání mezinárodního školení posuzovatelů v ČR v roce 2024. 

Toto školení bude úzce souviset s Evropskou výstavou, která se uskuteční v Lysé nad Labem 

v listopadu 2024. Navržený termín, který je předběžně projednán se zástupci EE, by měl být 

okolo Velikonoc (týden před nebo po). Po součinnosti s D. Caithamlovou a Tomášem 

Andrlem předseda ÚOK uvedl, že byly vytipovány dvě lokality, kde by se mohlo toto školení 

realizovat – Beroun či Seč. Vše ale bude záležet na finančních nákladech, které zatím ale 

nejsou jasné. Předseda ÚOK uvedl, že by do konce června t.r. mělo být vybráno místo konání. 

D. Caithamlová připomněla, že do konce října t.r. by mělo být mezinárodní školení 

posuzovatelů zveřejněno na webových stránkách EE. Všichni přítomní ocenili, že tématem 

školení bude nový evropský Standard pro posuzování a školení nově vydaného evropského 

vzorníku. To provedou posuzovatelé z EE, tudíž česká strana nebude muset obsahově 

naplňovat toto školení.        



USNESENÍ č. 8: ÚOK CHK pověřuje P. Sirotka a T. Andrleho k tomu, aby začali vyjednávat 

o možných cenových nabídkách s adekvátními zařízeními v obou vytipovaných lokalitách 

(Beroun, Seč) na realizaci mezinárodního školení posuzovatelů králíků v roce 2024.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Dana Caithamlová se dotázala, kdo bude za ČR vypracovávat a podepisovat smlouvu na 

pořádání Evropské výstavy v Lysé nad Labem v roce 2024. Všichni přítomní se shodli na 

tom, že ze strany ÚVV ČSCH musí zaznít jasně, kdy bude podepsána smlouva na pořádání 

Evropské výstavy v Lysé v roce 2024 a co přesně bude z této smlouvy vyplývat pro ÚOK 

CHK.  

USNESENÍ č. 9: ÚOK CHK žádá ÚVV ČSCH o jasné stanovisko, kdy podepíše smlouvu na 

pořádání Evropské výstavy se zástupci EE a jaké povinnosti/úkoly z této smlouvy budou 

vyplývat pro ÚOK CHK.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Předseda ÚOK upozornil, že D. Caithamlové, která je pověřená zastupováním ČR v EE, nebyl 

zaplacen účastnický poplatek na letošním mezinárodním školení posuzovatelů na Slovensku. 

Považuje to za nehoráznost od předchozí ÚOK a navrhuje uhrazení tohoto poplatku v plné 

výši pro D. Caithamlovou z rozpočtu ÚOK. 

USNESENÍ č. 10: ÚOK CHK souhlasí s uhrazením účastnického poplatku na letošním 

mezinárodním školení posuzovatelů na Slovensku pro Danu Caithamlovou z rozpočtu ÚOK 

v plné výši 180 Eur.   

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

 

13) Závěr 

 

Vzhledem k tomu, že byla vyčerpána všechna témata k jednání, předseda ÚOK v 18,15 hod. 

ukončil jednání a popřál všem přítomným šťastný návrat domů.   

 

 

Dne 15. června 2023 zapsal Mgr. Lukáš Vacík 

 

Dne 16. června 2023 ověřil Stanislav Kulanda 

 

Dne 26. června 2023 ověřil dr. Vlastimil Šimek 

  


